
Zienswijze MBO Raad AMvB Studiesucces 
 
De vaststelling van deze AMvB betekent dat na een jaar uitstel de verbeterde rechtsbescherming bij 
het oordeel zeer zwak geeffectueerd wordt. Dit is positief. Wel wil de MBO Raad de minister twee 
belangrijke aandachtspunten meegeven.  
 
Het eerste aandachtspunt betreft de indicatoren op basis waarvan studiesucces wordt gemeten voor 
opleidingen op de niveaus 2 tot en met 4. In de aankondiging bij de consultatie is aangegeven dat de 
AMvB alleen de indicatoren regelt voor deze opleidingen omdat dit mogelijk is zonder de huidige 
werkwijze van de Inspectie van het Onderwijs aan te passen. Op het moment van het sluiten van de 
deadline om deze zienswijze in te dienen is het echter nog geen zekerheid dat met het vaststellen van 
de AMvB er echt geen materiele wijzigingen worden aangebracht in de bestaande rekenwijze voor 
studiesucces. De gesprekken daarover worden nog gevoerd. De MBO Raad wil via deze zienswijze 
nogmaals benadrukken dat aanpassing van rekenmethode voor de scholen onwenselijk is. De 
indicatoren die aan de oordelen van de Inspectie van het Onderwijs ten grondslag liggen komen in 
zorgvuldig overleg tot stand en worden voor vier jaar vastgelegd. Dit proces is vorig jaar afgerond en 
op de uitkomsten van dat proces zou door deze AMvB geen inbreuk moeten worden gemaakt. Dit is 
ook realiseerbaar binnen het huidige wettelijke kader. 
 
Het tweede aandachtspunt betreft de indicatoren op basis waarvan studiesucces wordt gemeten voor 
entreeopleiding. Binnen het huidige wettelijke kader is het niet mogelijk om bij AMvB indicatoren vast 
te stellen die de huidige werkwijze in stand houden. Daaromtrent is in de Toelichting bij de concept-
AMvB het volgende opgenomen: 

‘Op dit moment wordt het oordeel zeer zwak van de inspectie voor deze opleidingen 
gebaseerd op andere kwaliteitsindicatoren dan studiesucces, namelijk op basis van twee van 
de volgende standaarden die onvoldoende zijn: ontwikkeling en begeleiding, pedagogisch-
didactisch handelen, beroepspraktijkvorming en veiligheid. Hierover is uitvoering gesproken 
met de inspectie, MBO Raad en NRTO. In die gesprekken zijn er door deze organisaties grote 
zorgen geuit over wijzigingen ten opzichte van het onderzoekskader 2021. Naar aanleiding 
daarvan is het besluit nog voor de internetconsultatie aangepast en wordt er voorlopig geen 
indicator voor studiesucces in bovenstaande situaties toegevoegd. Het studiesucces voor 
entreeonderwijs, bekostigd onderwijs op niveau 2,3 en 4 en niet-bekostigd onderwijs verschilt 
namelijk wezenlijk van elkaar. Een belangrijke factor hierbij zijn de verschillen in 
studentpopulaties en het verwachte effect van het beoordelen van het studiesucces bij 
entreeopleidingen. We zijn voornemens om voor deze opleidingen zo snel mogelijk het 
oordeel zeer zwak wettelijk te verankeren, waarbij conform de huidige werkwijze 
(onderzoekskader 2021) het oordeel wordt gebaseerd op andere indicatoren dan 
studiesucces. Dit zal deze opleidingen de mogelijkheid geven om bezwaar en beroep aan te 
tekenen bij het inspectierapport, conform de doelstelling van het amendement. In de 
tussenliggende periode wordt de huidige werkwijze van de inspectie behouden’  

 
De MBO Raad kan zich zeer goed vinden in wat er hieromtrent in de Toelichting is opgenomen. De 
entreeopleidingen richten zich op de kwalificatie voor het eerste niveau van beroepsuitoefening of 



voor de entree op de arbeidsmarkt. Bij de duiding van het studiesucces van de entreeopleidingen 
moeten beide aspecten op een passende wijze (o.a. ook met aandacht voor kwalitatieve indicatoren) 
worden meegenomen. Wij hopen op dit punt dus op een goede uitwerking en denken daar een 
bijdrage aan te kunnen leveren. Wij verzoeken u om bij de uitwerking van het in deze  passage 
beschreven voornemen om voor deze opleidingen zo snel mogelijk het oordeel zeer zwak wettelijk te 
verankeren, de MBO Raad vroegtijdig en intensief te betrekken. Wij danken u hiervoor al bij voorbaat. 
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